
Vastausapuviivoja Ylen ja Sanoman vaalikoneisiin 
Huomioitavaa! 

- Muista täyttää vaalikoneet ajoissa ennen määräaikaa! Ylen vaalikone on 
täytettävä sunnuntaihin 2.3. mennessä ja Sanoman vaalikone keskiviikkoon 
5.3. mennessä. 

- Älä murehdi “väärin” vastaamisesta - täytä vaalikone rohkeasti tuntemustesi ja 
tietämystesi perusteella! Mikäli vastaisit vahingossa pahasti pieleen, ymmärtää 
jokainen puoluetoveri ja äänestäjä, että virheitä sattuu kaikille. Suurempi virhe 
on kuitenkin jättää vastaamatta, sillä vaalikoneiden merkitys ehdokkaan 
valitsemisessa on kasvanut. 

- Vastaamisesi tueksi ja alkuunpääsyn helpottamiseksi olemme koostaneet 
sinulle tämän dokumentin. 

- On hyvä, että kaikki vasemmistoliiton ehdokkaat eivät vastaa tismalleen samalla 
tavalla, sillä myöskään kaikki vasemmistoliiton potentiaaliset äänestäjät eivät 
ole kaikesta täysin samaa mieltä. Luonnollinen hajonta vastauksissa auttaa yhä 
useamman äänestäjän löytävän meidän ehdokkaamme vaalikoneesta. 

- Hyödynnä vastauksissa myös vasemmiston alue- ja kuntavaaliohjelmaa, joka 
löytyy täältä https://vasemmisto.fi/vasemmistoliiton-kunta-ja-aluevaaliohjelma-
2025/ 

- Yritä täyttää vaalikoneet ilman, että käytät näitä apuviivoja! Voit kuitenkin 
tarvittaessa hyödyntää näitä vastauksissasi, mutta älä kopioi vastauksia sanasta 
sanaan. 

- Voit aina olla yhteydessä puoluetovereihin, kanssaehdokkaisiin ja 
puoluetoimistoon vaalikoneiden teknisten vaatimusten sekä hankalien 
kysymysten osalta. Esimerkiksi politiikan ja järjestötoiminnan koordinaattori 
Henrik Jaakkola on tässä apunanne. henrik.jaakkola@vasemmistoliitto.fi 040 
500 3380 

- Alla olevat väittämät on poimittu Ylen ja Sanoman valtakunnallisten kysymysten 
joukosta. Paikallisiin kysymyksiin tyypillisesti parhain tuki ja apu tulee omalta 
kunnallisjärjestöltä sekä vasemmistoliiton paikalliselta valtuustoryhmältä.  

- Tämä viesti ja vastausapuviivat eivät ole julkisia - älä jaa niitä muille kuin 
vasemmistoliiton alue- ja kuntavaaliehdokkaille. 

 

  



Yle (vastaa 2.3. mennessä!) 

VASTAUSAPUVIIVOJA YLEN KUNTAVAALIVÄITTÄMIIN 

“Kunnan pitää tukea rahallisesti alle 3-vuotiaiden lasten hoitamista kotona.”  

• Esimerkiksi Helsingissä Vasemmisto vastusti kotihoidontuen Helsinki-lisän 
poistamista yli yksivuotiailta, aiemmin kuntalisää maksettiin kahteen vuoteen 
asti. Kotihoidontuki on pieni, ja sillä voi olla vaikea pärjätä monilla 
paikkakunnilla.  

• Toisaalta varhaiskasvatuksen osallistumisastetta on haluttu saada kasvuun, ja 
tähän kotihoidontuen kuntalisän maksaminen kolmevuotiaaksi asti voi vaikuttaa 
negatiivisesti.  

“Kunnan pitää tarvittaessa pakkolunastaa yksityisiä maa-alueita, jotta se saa 
tonttimaata rakentamiseen.” 

• Tarvittaessa näin on toimittava, ja maanomistaja on tällöin oikeutettu lain 
perusteella määräytyvään korvaukseen. 

• Pakkolunastus ei ole eikä sen tule olla ensisijainen keino kriittisten maa-
alueiden hankkimiseksi, vaan maanomistajan kanssa on neuvoteltava ja 
pakkolunastuksen perusteiden on oltava tarpeeksi painavia, jotta ne oikeuttavat 
tyypillisesti kunnalle kalliiksi käyvän toimenpiteen. 

“Kuntien pitää paikata valtion tekemät leikkaukset teattereiden rahoitukseen.”  

• Kulttuuri on paitsi itsessään tärkeää, se on työllistäjä ja olennainen 
vetovoimatekijä kunnille alueellisesti. Siksi kuntien on mahdollisuuksien 
mukaan hyvä tukea kulttuuria, kuten teatteria, ja myös mahdollisuuksien 
mukaan paikata hallituksen leikkauksia.  

• Kunnat voivat toimia näin oikeistohallituksen vastavoimana.  

“Kuntaani pitää houkutella lisää teollisuuden työpaikkoja, vaikka siitä olisi haittaa 
ympäristölle.” 

• Teollisuus on avainasemassa vihreässä siirtymässä. Kuntiin on houkuteltava 
ekologisessa siirtymässä keskeisiä teollisuuden työpaikkoja.  

• Vasemmiston tavoitteena teollisuuspolitiikassa on työllisyyden ja hyvinvoinnin 
lisääminen, ympäristön suojelu sekä tasapainoinen alueellinen kehitys.  

• Teollisuuden vihreistä ratkaisuista on pyrittävä tekemään Suomen vientivaltteja.  

“Kuntani on pyrittävä saavuttamaan hiilineutraalius jo ennen Suomen 
tavoitevuotta 2035.” 

• Kaikkien Suomen kuntien tavoitteena täytyy olla ilmastopäästöjen nollaaminen 
vuoteen 2035 mennessä ja hiilinegatiivisuus sen jälkeen.  



• Kaikessa päätöksenteossa on huomioitava toiminnan ilmastovaikutukset, 
estettävä ilmastonmuutoksen eteneminen ja turvattava luonnon 
monimuotoisuuden säilyminen. 

“Maahanmuuttajat vahvistavat kotikuntani elinvoimaa.”  

• Maahanmuuton merkitys kunnille vaihtelee erittäin paljon.  
• Kun maahan muuttaneet saadaan sitoutettua kotikuntaan eri 

kotouttamistoimiin panostamalla, vahvistavat maahanmuuttajat kuntien 
elinvoimaa siinä missä muutkin kuntalaiset. 

 

VASTAUSAPUVIIVOJA YLEN ALUEVAALIVÄITTÄMIIN 

“Hyvinvointialueellani pitää päästä kiireettömään perusterveydenhuoltoon 
kahdessa viikossa.” 

• Puolueen aluetoimijoiden vetoomus tammikuulta tarjoaa hyvän pohjan 
vastaamiselle: Vasemmistoliitto vaatii: viikossa omalle lääkärille - 
Vasemmistoliitto - Vasemmistoliitto  

• Kolmen kuukauden hoitotakuu on kansainvälisessä vertailussa ala -arvoinen, ja 
esimerkiksi Ruotsissa käytössä on kolmen päivän hoitotakuu.    

• Kun kaikille turvataan pääsy omalle lääkärille viikon sisällä, terveyserot 
kapenevat ja erikoissairaanhoidon kasvavat kustannukset on helpompaa saada 
hallintaan, jolloin pystymme parantamaan sote-palveluita kautta linjan. 

“Hyvinvointialueeni on tarjottava paperittomille ihmisille myös sellaista 
terveydenhoitoa, jota laki ei vaadi.”  

• Tällä hetkellä paperittomat ovat oikeutettuja kiireelliseen hoitoon, sekä 
kiireettömään hoitoon tietyin osin, ks. https://thl.fi/aiheet/maahanmuutto-ja-
kulttuurinen-moninaisuus/maahanmuutto-ja-
hyvinvointi/paperittomat/paperittomien-terveyspalvelut-suomessa  

• Hallitus on valmistelemassa lakiesitystä, jossa paperittomien oikeutta 
kiireettömään terveydenhuoltoon rajattaisiin nykyisestä.  

• Vasemmiston kanta on, että paperittomille tulee taata pääsy kiireettömään 
hoitoon jatkossakin. Esim. palveluihin oikeutettujen lasten oikeuksien 
toteutuminen paranee, kun vanhemmatkin ovat osaltaan niiden piirissä.  

• Paperittomien terveydenhuollon kustannukset ovat melko pienet, esim. 
Helsingissä hoitoa sai 2023 keskimäärin yksi henkilö päivässä.  

“Hyvinvointialueeni pitää houkutella lääkäreitä terveyskeskuksiin rahalla, vaikka 
se tarkoittaisi säästämistä muualta.”  



• Hyvinvointialueiden tilanne lääkärien saatavuuden suhteen vaihtelee paitsi 
hyvinvointialueiden välillä, mutta myös niiden sisällä alueellisesti. Kysymys 
koskee myös muita ammattiryhmiä kuin lääkäreitä.  

• ”Säästämistä muualta” on hyvin tulkinnanvaraista - säästöjen kohteella on aina 
merkitystä.  

• Käytännössä esimerkiksi vuokralääkäreiden käyttö on aina niin kallista, että jos 
osan tästä rahasta voi käyttää panostuksiin virkalääkäreiden houkuttelemiseen, 
syntyy myös säästöjä.  

• Täytyy samalla muistaa, että lääkärit eivät ole ainoa ammattiryhmä, josta on 
hyvinvointialueilla pulaa.  

• Vasemmiston kanta on, että perusterveydenhuoltoon panostaminen kannattaa, 
koska sillä voidaan vähentää tulevaisuudessa erikoissairaanhoidon 
kustannuksia. Toisaalta ei ole inhimillistä leikata erikoissairaanhoidosta, jonka 
toiminta on myös ahtaalla.  

“Hyvinvointialueen pitää vähentää lastensuojelun palveluiden ostamista isoilta 
yrityksiltä.” 

• Puolueen helmikuussa julkaistu kannanotto avaa asiaa hyvin: Kielletään 
voitontavoittelu lastensuojelun sijaishuollossa - Vasemmistoliitto - 
Vasemmistoliitto  

• Suomalainen yhteiskunta maksaa lasten ja nuorten sijaishuollosta noin miljardi 
euroa vuodessa. Ala on siirtynyt vahvasti suurten yritysten käsiin, mikä johtaa 
pahimmillaan voitontavoitteluun lapsen edun kustannuksella.   

• Suuryrityksille maksettavien jättilaskujen sijaan julkisia varoja tulisi kohdistaa 
perhepalveluihin, lasten ja nuorten mielenterveyspalveluihin ja muuhun 
kokonaisvaltaiseen varhaiseen tukeen. 

“Hyvinvointialueiden määrää pitäisi vähentää nykyisestä 21:stä.”  

• Hyvinvointialueuudistus on tuore, ja sen toimimaan saamiselle tarvitaan nyt 
työrauha.  

• Tärkeintä on saada hyvinvointialueiden rahoitus kuntoon, ja nykyjärjestelmä 
toimimaan.   

• Hyvinvointialueiden määrän muuttamisesta tulisi myös kustannuksia prosessin 
aikana. 

“Kolmoisrooli kansanedustajana, kunnanvaltuutettuna ja aluevaltuutettuna pitäisi 
kieltää.” 

• Vasemmistoliitto suosittelee, etteivät sen kansanedustajat olisi ehdolla sekä 
alue- että kuntavaaleissa ensi keväänä.   



• Suosituksella vasemmistoliitto haluaa ehkäistä vallan kasautumista ja saada 
uusia ihmisiä ehdokkaiksi. Olemme tietääksemme ainoa puolue, mikä on 
antanut tämän suosituksen.   

• Haluamme myös taata, että päättäjillä on aikaa hoitaa tehtävänsä.  

  



Sanoma (vastaa 5.3. mennessä!) 

VASTAUSAPUVIIVOJA SANOMAN KUNTAVAALIVÄITTÄMIIN 

Kysymys: Jos kunnan taloustilanne on heikko, teattereiden ja orkestereiden tuesta 
voi karsia.  

Mediat: HS, AL  

Apuviivoja vastaamiseen:  

• Kulttuuri on paitsi itsessään tärkeää, se on olennainen vetovoimatekijä kunnille 
alueellisesti sekä lisäksi työllistäjä.  

• Kunnilla on mahdollisuus toimia oikeistohallituksen vastavoimana pitämällä 
kiinni kulttuurin tukemista leikkausten aikana. 

Kysymys: Kuntani veroprosentin on pysyttävä ennallaan, vaikka olisi paineita 
menojen kasvattamiseksi.  

Mediat: HS, AL, SK  

Apuviivoja vastaamiseen:  

• Kuntien verotuloista selvästi merkittävin on kunnallisvero, joka peritään kunnan 
asukkailta.   

• Osa kunnista on velkaantunut ja heikentänyt palveluitaan kilpaillakseen 
alhaisella kuntaverolla naapurikuntien kanssa.   

• Vasemmistolle hyvät palvelut ovat verokilpailua tärkeämpiä ja kunnallisveron 
nostaminen voi monesti pitkällä tähtäimellä olla leikkauksia järkevämpi 
vaihtoehto. 

Kysymys: Rakentaminen on sallittava luontoalueille, jotta asuntojen hinnat 
pysyvät kohtuullisina.  

Mediat: HS, AL  

Apuviivoja vastaamiseen:  

• Kuntalaisilla on oikeus myös lähiluontoon sekä virkistysalueisiin.  
• Tärkeintä on keskittyä tiiviimpään rakentamiseen ja hyödyntämään olemassa 

olevaa rakennuskantaa sekä tontteja 

Kysymys: Valtion pitää tukea yksityisautoilua harvaan asutuilla alueilla, joilla 
julkinen liikenne ei toimi.   

Mediat: IS  

Apuviivoja vastaamiseen:  



• Myös haja-asutusalueilla on järjestettävä joukkoliikennettä, kutsuliikennettä 
sekä yhteiskuljetuksia mahdollisuuksien ja tarpeen mukaan. Kunnissa pitää 
kokeilla kylien välistä kutsuliikennettä ja yhteiskuljetuksia.   

• On tuettava autojen yhteiskäyttöä pysäköintisuunnittelulla ja latauspisteillä. 
Kuntien autoja voidaan avata yhteiskäytölle, kun ne eivät ole virkakäytössä.  

• Kaasu-, vety- ja sähköautojen tankkaus- ja latausverkoston rakentumista koko 
maahan on tuettava. 

Kysymys: Polttomoottoriautojen käyttöä kaupunkien keskustoissa pitää rajoittaa.  

Mediat: IS  

Apuviivoja vastaamiseen:  

• Vastaus kysymykseen riippuu kyseessä olevan kaupungin päästöjen lähteistä ja 
ilmastotavoitteiden toteutumisesta.  

• Riittävän pitkällä siirtymäajalla rajoittaminen voi olla mahdollista, jos kunnan 
ilmastotavoitteiden toteutuminen sitä vaatii.  

Kysymys: Koulujen inkluusio on mennyt liian pitkälle. Erityisoppilaita pitäisi 
opettaa nykyistä enemmän erityisluokilla.  

Mediat: IS  

Apuviivoja vastaamiseen:  

• Koulujen inkluusionon toimintaedellytyksenä on koulujen riittävä resursointi 
erityisesti oppimisen tuen suhteen esim. koulunkäyntiavustajia ja 
erityisopettajia tarvitaan riittävästi.  

• Vasemmiston näkemys on, että kouluille täytyy taata nyt muutosten sijaan 
koulurauha. Riittävät resurssit oppimisen tukeen ja tarpeeksi pienet ryhmäkoot 
ovat avainasemassa tässä kysymyksessä.  

• Inkluusiota on käytetty monin paikoin säästökeinona, eikä näihin resursseihin 
ole panostettu tarpeeksi.  

Kysymys: Painotettua opetusta pitää vähentää, jotta koulushoppailu ja koulujen 
eriytyminen saadaan kuriin.  

Mediat: IS  

Apuviivoja vastaamiseen:  

• Emme ole lakkauttamassa esimerkiksi musiikkiluokkia, vaan tahdomme taata 
useammille oppilaille pääsyn painotettuun opetukseen  

• Painotetun opetuksen kokonaismäärä on pidettävä kohtuullisena ja sitä on 
tarjottava tasapuolisesti kaikille. Painotettu opetus ei saa toimia luokkajaon 
perustana.   



• Asuinalueiden eriytymisen vähentämiseksi ja koulutuksellisen tasa -arvon 
lisäämiseksi kunnissa on tarkastettava painotettujen luokkien, kuten liikunta -, 
kieli- ja musiikkiluokkien, saatavuutta niin, että tosiasiallisesti kaikille on 
mahdollista hakeutua niihin opiskelemaan.  

• Hesari uutisoi puolueen kannasta aiemmin virheellisesti, mitä puheenjohtaja 
korjasi somessa: Minja Koskela - Tämä Hesarin otsikko ei pidä paikkaansa.... | 
Facebook 

Kysymys: Työvoimapalveluiden siirto TE-keskuksilta kunnille parantaa kotikuntani 
elinvoimaa.  

Mediat: IS  

Apuviivoja vastaamiseen:  

• Työvoimapalvelut siirtyivät kunnille vuoden alusta lähtien, ja toiminta kunnissa 
on vasta alkamassa. On vielä liian aikaista sanoa, millaisia muutoksia kuntien 
elinvoimaan siitä tulee.  

• Hallitus on toteuttanut leikkauksia työvoimapalveluihin, mikä lisää huolta 
uudistuksen onnistumisen edellytyksistä. 

Kysymys: Kotikuntani tulee paikata kassaansa kiinteistöveroluokkien nostolla.  

Mediat: IS  

Apuviivoja vastaamiseen:  

• Kiinteistöveron tilanne vaihtelee kunnittain. Suomessa on pohjoismaalaisittain 
matalat kiinteistöverot, mutta toisaalta niiden korottaminen voi siirtyä tietyiltä 
osin asuinkustannuksiin, ja siten vaikeuttaa etenkin pienituloisten asemaa.  

• Vasemmisto on esittänyt parempana keinona rakentamattoman tonttimaan 
veroprosentin korotusta, joka kohdistuu paremmin eikä aiheuta yhtä suurta 
elinkustannusten nousua.  

Kysymys: Paras keino estää slummiutumista on kaavoittaa samalle alueelle 
omistus- ja vuokra-asuntoja.  

Mediat: IS  

Apuviivoja vastaamiseen:  

• Suomessa ei lähtökohtaisesti ole slummeja tai slummiutumista.  
• Puolueen kanta on, että kaikille asuinalueille rakennettava niin vuokra -, kuin 

asumisoikeus- ja omistusasuntoja ja kohtuuhintaisen asuntotuotannon 
riittävästä määrästä on pidettävä huolta.  

 



VASTAUSAPUVIIVOJA SANOMAN ALUEVAALIVÄITTÄMIIN 

Kysymys: Jos valittavana on lähiterveysaseman säilyttäminen tai palveluiden 
keskittäminen isompaan yksikköön, keskittäminen on parempi vaihtoehto.  

Mediat: HS, AL, SK  

Apuviivoja vastaamiseen:  

• Vasemmisto on puolustanut lähipalveluiden saatavuutta johdonmukaisesti 
pitkään.  

• Lähipalvelujen karsiminen lisää matkakustannuksia niin yksilölle kuin 
yhteiskunnalle, ja voi vaikeuttaa vaikeuttaa hoitoon pääsyä tai estää sen 
kokonaan.  

• Eri alueilla lähipalveluita tukemaan voidaan käyttää liikkuvia- tai etäpalveluita 
tilanteen mukaan. 

Kysymys: Pelastustoimen budjetti on turvattava leikkauksilta, vaikka se 
tarkoittaisi sote-palveluiden rahoituksen vähentämistä.  

Mediat: HS, AL, SK  

Apuviivoja vastaamiseen:  

• Sote-palveluiden ja pelastustoimen asettaminen vastakkain on keinotekoinen ja 
väärä asetelma  

• Sekä pelastustoimella että sotepalveluilla on elintärkeä rooli asukkaiden 
hyvinvoinnin, terveyden ja hengen turvaamisessa  

• On lähdettävä jokaisen oikeudesta saada riittävät palvelut oikea-aikaisesti, ja 
mikäli se ei muuten onnistu, on käytettävä lainsäädäntöön kuuluvaa oikeutta 
turvautua lopulta valtion ylimääräiseen rahoitukseen.  

• Hyvinvointialueiden on saatava verotusoikeus, jotta näiden rahoituspohja 
turvataan 

Kysymys: Rahaa ja työntekijöitä pitää siirtää sairaaloista enemmän 
perusterveydenhuoltoon ja sosiaalipalveluihin.  

Mediat: HS, AL, SK  

Apuviivoja vastaamiseen:  

• Perusterveydenhuoltoon ja sosiaalipalveluihin panostaminen kannattaa, koska 
ongelmien aikainen havaitseminen ja niihin puuttuminen vähentää 
tulevaisuudessa kalliin erikoissairaanhoidon kustannuksia.   



• Samalla on hyvä tiedostaa, että myös erikoissairaanhoito on ahtaalla, eikä ole 
inhimillistä leikata nyt niiden palveluita, jotka erikoissairaanhoidon piirissä jo 
ovat.  

Kysymys: Kodin ulkopuolelle sijoitettujen lasten palveluita pitäisi siirtää yrityksiltä 
enemmän julkisen puolen hoidettavaksi.   

Mediat: HS, AL, SK  

Apuviivoja vastaamiseen:  

• Puolueen helmikuussa julkaistu kannanotto avaa asiaa hyvin: Kielletään 
voitontavoittelu lastensuojelun sijaishuollossa - Vasemmistoliitto - 
Vasemmistoliitto  

• Suomalainen yhteiskunta maksaa lasten ja nuorten sijaishuollosta noin miljardi 
euroa vuodessa. Ala on siirtynyt vahvasti suurten yritysten käsiin, mikä johtaa 
pahimmillaan voitontavoitteluun lapsen edun kustannuksella.   

• Suuryrityksille maksettavien jättilaskujen sijaan julkisia varoja tulisi kohdistaa 
perhepalveluihin, lasten ja nuorten mielenterveyspalveluihin ja muuhun 
kokonaisvaltaiseen varhaiseen tukeen. 

Kysymys: Kiireettömän perusterveydenhuollon hoitotakuu pitää lyhentää 14 
vuorokauteen nykyisestä kolmesta kuukaudesta.  

Mediat: HS, AL, SK  

Apuviivoja vastaamiseen:  

• Puolueen aluetoimijoiden vetoomus tammikuulta tarjoaa hyvän pohjan 
vastaamiselle: Vasemmistoliitto vaatii: viikossa omalle lääkärille - 
Vasemmistoliitto - Vasemmistoliitto  

• Kolmen kuukauden hoitotakuu on kansainvälisessä vertailussa ala -arvoinen, ja 
esimerkiksi Ruotsissa käytössä on kolmen päivän hoitotakuu.    

• Kun kaikille turvataan pääsy omalle lääkärille viikon sisällä, terveyserot 
kapenevat ja erikoissairaanhoidon kasvavat kustannukset on helpompaa saada 
hallintaan, jolloin pystymme parantamaan sote-palveluita kautta linjan. 

Kysymys: Yöpäivystyksistä päättäminen kuuluu omalle hyvinvointialueelleni - ei 
Suomen hallitukselle.  

Mediat: IS  

Apuviivoja vastaamiseen:  

• Alueiden on voitava itse päättää sairaalaverkostaan ja hallituksen tehtävä on 
huolehtia riittävästä rahoituksesta, jotta lähipalvelut voidaan turvata.  



• Yöpäivystysten säilyttämisessä kyse on arvovalinnoista. Orpon ja Purran hallitus 
on supistanut sairaalaverkkoa johtaen sairaaloiden yöpäivystysten 
lakkauttamiseen. Tästä saatavat säästöt ovat samaa mittaluokkaa kuin 
kaljaveron kevennyksestä johtuvat veromenetykset. 

Kysymys: Palveluseteleiden käyttöä täytyy lisätä, jotta hoitojonoja saadaan 
lyhyemmiksi.  

Mediat: IS  

• Yleisesti ottaen rahaa on parempi käyttää oman palvelutuotannon 
parantamiseen, ja hoitojonojen lyhentämiseen sitä kautta kestävästi.  

• Palveluseteleiden käyttö voi johtaa myös katkonaisiin hoitosuhteisiin ja 
kermankuorintaan palveluntuottajien taholta.  

Kysymys: Iäkkäiden ympärivuorokautisen hoivan mitoituksen pitää olla vähintään 
seitsemän hoitajaa kymmentä hoidettavaa kohden.  

Mediat: IS  

Apuviivoja vastaamiseen:  

• Tästä viime hallituskaudella säädetystä ns. 0,7-hoitajamitoituksesta on 
pidettävä kiinni.  

• Vasemmistoliitto ei hyväksy vanhuspalveluista leikkaamista.  
• Hoitajamitoituksen on toteuduttava täysimääräisesti ympärivuorokautisissa 

hoivayksiköissä.  

Kysymys: Suomessa kokeillaan järjestelmää, jossa yli 65-vuotiaat pääsevät 
yksityiselle yleislääkärille terveyskeskusmaksun hinnalla. Käytäntö pitää ottaa 
pysyvästi käyttöön.  

Mediat: IS  

• Nämä rahat olisi parempi käyttää oman palvelutuotannon kehittämiseen.  
• On todennäköistä, että tämä johtaa terveydenhuoltojärjestelmän kustannusten 

kasvuun.  
• Kokoomuksen suunnittelemassa kokeilussa on kolmen käynnin katto, jossa 

riskinä on hoidon jatkuvuuden rikkoutuminen käyntien tullessa täyteen.  
• Omalääkärimallin ja 7 päivän hoitotakuun käyttöön ottamalla tarve 

yksityislääkärien käytölle tällä tavalla poistuu.  

Kysymys: Moni kansanedustaja osallistuu laiskasti aluevaltuustojen kokouksiin. 
Kansanedustajien ei pitäisi olla ehdolla aluevaaleissa.  

Mediat: IS  



Apuviivoja vastaamiseen:  

• Vasemmistoliitto suosittelee, etteivät sen kansanedustajat olisi ehdolla sekä 
alue- että kuntavaaleissa ensi keväänä.  

• Suosituksella vasemmistoliitto haluaa ehkäistä vallan kasautumista ja saada 
uusia ihmisiä ehdokkaiksi. Olemme tietääksemme ainoa puolue, mikä on 
antanut tämän suosituksen.  

• Haluamme myös taata, että päättäjillä on aikaa hoitaa tehtävänsä.  

Kysymys: Hyvinvointialueita on liikaa.  

Mediat: IS  

Apuviivoja vastaamiseen:  

• Hyvinvointialueuudistus on tuore, ja sen toimimaan saamiselle tarvitaan nyt 
työrauha.  

• Tärkeintä on saada hyvinvointialueiden rahoitus kuntoon, ja nykyjärjestelmä 
toimimaan.   

• Hyvinvointialueiden määrän muuttamisesta tulisi myös kustannuksia prosessin 
aikana. 


